
 Protokół 
L sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 17 października 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie Rady Osiedla przy 
ul. Wyspiańskiego 27. Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 18:40. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (13 osób obecnych) obrady L Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz otworzył 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 
do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika Wydziału Wspierania 
Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
i rozszerzył go, dodając punkty: 
2a. Rozmowa z przedstawicielami SMMP. 
 
 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
2a. Rozmowa z przedstawicielami SMMP. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, przywitał obecnych na sesji przedstawicieli SMMP 
i oddał głos p. Sandrze Barkowskiej, która przedstawiła radnym największe problemy, 
z jakimi zmagają się strażnicy na Łazarzu. Następnie  
- radna Bogna Zielińska poprosiła o wpisanie w stały harmonogram patroli, warsztat przy 
ul. Kolejowej/Granicznej, gdzie palone są śmieci; 
- radna Maria Łazarz, w związku z sygnałami otrzymywanymi przez mieszkańców, poprosiła 
o kontrolę pizzeri przy ul. Małeckiego/Kanałowej, gdzie używa się butli turystycznych; 
- radny Roman Modrzyński zgłosił nieprawidłowe parkowanie na ul. Chełmińskiego 
uniemożliwiające pieszym przejście po chodniku; 
- radny Tomasz Wojciechowski również zgłosił nieprawidłowe parkowanie: na skrzyżowaniu 
ulic Wyspiańskiego i Jarochowskiego, Limanowskiego i Drużbackiej oraz na ul. Matejki; 
- radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz poprosiła o częstsze interwencje na ul. Głogowskiej, 
szczególnie na wysokości Rynku Łazarskiego oraz w pustostanach przy ul. Matejki 51 
i Sołtysówce, gdzie zalegają śmieci; 
- radna Maria Paradowska zapytała jakie są procedury w sprawie wraków i zgłosiła jeden 
stojący przy ul. Parkowej; 
- radny Piotr Pałgan zgłosił problem dotyczący stolików winiarni przy ul. Wyspiańskiego, 
wystawianych przed lokalem i blokujących chodnik; radny zaznaczył, że nie jest to ogródek 
gastronomiczny; 
- radny Adam Kaczmarek poprosił o patrole przy Parku Wilsona, do którego wprowadzane są 
psy, mimo zakazu umieszczonego w regulaminie parku. 
 



Godz. 18:55 – do sesji dołączyła radna Maria Kopeć. Od tej pory w obradach brało udział 14 
radnych. 
 
3. Przedstawienie uzgodnień z kierownictwem Pływalni Letniej dotyczących jej 

funkcjonowania.  
 
Przewodniczący Rady Filip Olszak poinformował o spotkaniu z kierownictwem Pływalni 
Letniej i POSiR, w którym udział brała także Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz. Podczas 
spotkania dokonano ustaleń zakładających przede wszystkim: 
- budowę nowych kas biletowych; 
- wykonanie nowych toalet w budynku głównym; 
- wykonanie dodatkowego wejścia na duży basen od strony boiska do siatkówki; 
- rekultywację terenów zielonych; 
- zainstalowanie wentylacji w budynku i ogrzewania całorocznego (zastąpienie niewydolnej 
wentylacji grawitacyjnej budynku szatni wentylacją mechaniczną); 
- podgrzewanie wody w brodziku; 
- montaż zegara; 
- uruchomienie wypożyczalni leżaków; 
- zwiększenie ilości ławek i koszy; 
- wprowadzenie godzin sportowych dla dużego basenu; 
- montaż piktogramów informujących o głównych założeniach regulaminu korzystania 
z pływalni; 
- utworzenie parkingu od ul. Reymonta. 
Przewodniczący poinformował, że sugerowaną wcześniej przez POSiR wymianę ogrodzenia 
należy wykonać, jeśli starczy środków po wykonaniu powyższych, pilnych prac. 
Z „drobniejszych” inwestycji zgłoszono natomiast ponadto: położenie maty przy zjeżdżalni-
słoniku, wykonanie kratek odprowadzających wodę na styku kostki brukowej i trawy (w 
miejscu, gdzie często tworzyły się kałuże), czy konieczność ustawienia większej ilości koszy 
przed pływalnią przez najemcę punktu gastronomicznego. Postulowano też zmiany w samej 
treści regulaminu (np. dotyczące zakazu używania zbyt dużych zabawek dmuchanych). 
Przedstawiciele Rady zwrócili też uwagę, na brak utowrzenia na terenie parku obiecanego 
placu do streetworkout’u.  

Przedstawiciele POSiR obiecali, że postarają się zdążyć realizacją powyższych prac przed 
rozpoczęciem nowego sezonu (data rozpoczęcia jest jeszcze nieznana).  
 

4. Przedstawienie uchwały Zarządu Osiedla w sprawie zaopiniowania organizacji 
ruchu na ul. Jarochowskiego i sąsiednich ulicach.  

 
Przewodniczący Filip Olszak przedstawił treść uchwały podjętej przez Zarząd Osiedla 
w sprawie organizacji ruchu na ul. Jarochowskiego i ulicach sąsiednich. Uchwałę podjęto po 
dokonaniu ustaleń z dyrekcją Szpitala Św. Rodziny z uwzględnieniem zgłoszonych przez nią 
uwag.  
 
 
5.  Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018.  
 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz poinformowała, że w związku z docierającymi do niej 
sygnałami, o niewykorzystaniu przez niektóre z łazarskich podstawówek, środków na 
organizację półkolonii dla dzieci, Zarząd wystosował do szkół pismo z prośbą o informację 
nt. realizacji w/w zadania. Okazało się, że szkoły podstawowe nr 9 i 33 nie zrealizowały 



zadania, w związku z czym zwróciły się do Rady z prośbą o zmianę przeznaczenia środków 
na zakup pomocy dydaktycznych.  
Przewodniczący Rady Filip Olszak odczytał projekt uchwały, do którego nie wniesiono uwag, 
po czym przystąpiono do głosowania.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

Podczas głosowania 2 osoby przebywały poza salą. 
 
W wyniku głosowania uchwała nr L/326/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 3). 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zamiaru sprzedaży lokalu nr 9 

położonego w budynku przy ul. Ułańskiej 18.  
 
Przewodnicząca Zarządu poinformowała o braku negatywnych uwag do zamiaru sprzedaży 
przez WGN przedmiotowego lokalu i przedstawiła projekt uchwały pozytywnie opiniującej, 
do którego radni nie wnieśli uwag. Przystąpiono do głosowania.  
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

Podczas głosowania 2 osoby przebywały poza salą. 
 
W wyniku głosowania uchwała nr L/327/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 4). 
 
Godz. 19:50 – do sesji dołączyły radne: Bogumiła Maćkowiak, Dorota Bartkowiak 
i Genowefa Banaszak. Od tej pory w sesji brało udział 17 radnych. 
 
7. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie wizji zagospodarowania 

przestrzennego terenów objętych projektem planu miejscowego „Wolne Tory”.  
 
Przewodniczący Filip Olszak wyjaśnił, że jak dotąd nie pojawił się oficjalny projekt mpzp 
„Wolne Tory”, a jedynie wizja zagospodarowania tego terenu przedstawiona przez Miejską 
Pracownię Urbanistyczną. Przewodniczący postanowił jednak przedstawić stanowisko 
w sprawie przedmiotowej wizji i przygotował w tym celu odpowiednią uchwałę, której treść 
odczytał radnym.  
 
Godz. 19:55 – sesję opuścił radny Łukasz Prymas. Od tej pory w obradach brało udział 
16 osób. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr L/328/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 5). 
 
 
 



8. Projekt uchwały w sprawie uwag do projektu mpzp „Międzynarodowe Targi 
Poznańskie”. 

 
Przewodnicząca Maria Łazarz przypomniała, że projekt mpzp trafił do Rady dwa dni przed 
sesją, w związku z czym Zarząd nie zdążył się z nim odpowiednio zapoznać i przygotować 
projektu uchwały. Przewodnicząca zaproponowała, aby temat ten został omówiony podczas 
najbliższego posiedzenia Zarządu. Na posiedzenie Zarządu zostaną zaproszeni wszyscy 
zainteresowani radni. Radni przystali na powyższą propozycję.  
  
 
9. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, do którego nie zgłoszono uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr L/329/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla (zał. 6). 
 
10. Przedstawienie opinii jednostek miejskich dotyczących przyjęcia do realizacji zadań 

Osiedla w roku 2019. 
 
Przewodnicząca Maria Łazarz przedstawiła radnym opinie wydziałów i jednostek miejskich 
dotyczące przyjęcia do realizacji zadań Osiedla w roku 2019. Prawie wszystkie jednostki 
miejskie potwierdziły przyjęcie zadań do realizacji. Odrzucone zostało tylko jedno zadanie 
przez ZZM – montaż koszy (zadanie realizuje ZDM ) oraz Wydział Zdrowia i Spraw 
Społecznych – festyn osiedlowy (propozycja przekazania zadania Estradzie Poznańskiej). 
 
11.  Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 
Przewodnicząca Zarządu zapoznała radnych z korespondencją wpływającą do Zarządu i Rady 
dot.: 
- wyników konkursu grantowego; w związku z nieotrzymaniem grantu zachodzi konieczność 
rozdysponowania kwoty 250 tysięcy złotych; 
- organizowanej ze środków Rady Osiedla uroczystości dotyczącej obchodów 100 rocznicy 
Powstania Wielkopolskiego; zaproszenie mieszkańców, radnych i placówek oświatowych na 
obchody; 
- wyników konkursu Zielony Poznań i organizacji w dniu 9 listopada podsumowania 
konkursu na szczeblu osiedlowym; 
- odbiorów zadań realizowanych ze środków Rady Osiedla; 
- otwarcia Placu Nowakowskiego; 
- przebiegu Festynu na Łazarskim; 
 
Ponadto, Przewodnicząca podziękowała radnym: Bogumile Maćkowiak, Bognie Zielińskiej, 
Marii Paradowskiej, Dorocie Bartkowiak i Genowefie Banaszak, za organizację konkursu 
Zielony Poznań oraz radnemu H. Kozłowskiemu za pomoc w lokowaniu domków dla kotów. 
 



9. Wolne głosy i wnioski. 
 
Brak. 
 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20:45. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 



  
 
Przewodniczący        Poznań, 7 sierpnia 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XLVIII sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na 

dzień 9 sierpnia 2018 r. o godz. 18:00 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

4. Projekt uchwały w sprawie projektu planu wydatków Osiedla na rok 2019. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie zadania do realizacji 

w 2018 r. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zadań w zakresie konserwacji miejskich 

zieleńców. 

7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych 

miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2019 r. 

8. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

                (-) Filip Olszak 
 


